                                                           
· όταν τονίζεται η προπαραλήγουσα { δηλ. η Τρίτη συλλαβή από το τέλος} , παίρνει πάντοτε οξεία, π.χ. άνθρωπος, θάλασσα
· όταν τονίζεται η λήγουσα { δηλ. η τελευταία συλλαβή},πάντοτε στη γενική και δοτική ενικού και πληθυντικού βάζουμε περισπωμένη και στην ονομαστική, αιτιατική, κλητική οξεία
· όταν η λήγουσα είναι μακρόχρονη { η, ω, οις, αις, ους, ων} η προπαραλήγουσα δεν τονίζεται. Ο τόνος τότε κατεβαίνει στην παραλήγουσα, π.χ. ο άνθρωπος, αλλά του ανθρώπου
· στα βραχύχρονα φωνήεντα { ε & ο } πάντα βάζουμε οξεία, π.χ. νέος, ιερός
· τονισμός παραλήγουσας: αν έχει βραχύχρονο φωνήεν { ε, ο} δε μας προβληματίζει, καθώς πάντοτε βάζουμε οξεία. Αν όμως έχει μακρό φωνήεν ή δίφθογγο} { η, ω, ου, ει, οι, αι, ή α, ι, υ όταν είναι μακρά} και η λήγουσα έχει και αυτή μακρό φωνήεν ή δίφθογγο { η, ω, ου, ων, ους, οις, αις} τότε βάζουμε οξεία, π.χ. των νήσων, τοις νήσοις, της νήσου
Αν όμως στην παραλήγουσα έχουμε μακρό φωνήεν ή δίφθογγο και στη λήγουσα βραχύ { ε, ο, οι και αι στην ονομαστική και κλητική πληθυντικού ή το α στην κατάληξη των ουδετέρων} τότε βάζουμε περισπωμένη, π.χ. την νησον, ω νησε, αι νησοι, τα δωρα, το δωρον
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περιλαμβάνει αρσενικά, θηλυκά και ουδέτερα. Τα αρς. και θηλ. έχουν τις ίδιες καταλήξεις και τα διαχωρίζουμε  μόνο από το άρθρο. Τα ουδέτερα έχουν τρεις ίδιες πτώσεις : ονομαστική, αιτιατική, κλητική και στον ενικό & στον πληθυντικό αριθμό.
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· Το α στην κατάληξη των ουδετέρων είναι βραχύχρονο
· Το οι στην ονομαστική και κλητική πληθυντικού είναι βραχύχρονο, παρόλο που γνωρίζουμε ότι οι  δίφθογγοι είναι μακρόχρονοι
